
Til Rette Udvalg. Ågerup d. 27. juni 2010

Det er med stor bekymring jeg på DR2 dags dato så en udsendelse der hed ”Sharkwater”, en udsendelse 
der handlede om fiskeri af hajer, udelukkende med det formål at bruge finnerne og kun finnerne fra
hajerne til fremstilling af hajfinnesuppe. Mig bekendt blev resten af hajen ikke brugt, jeg så billeder hvor 
finnerne blev skåret af, hvorefter hajen bare blev smidt i vandet igen, og faldt til bunds. Som jeg kunne se 
det, var hajen i live da den igen blev smidt over bord.

Dette fiskeri af hajer har reduceret bestanden meget kraftigt, der blev snakket i udsendelsen om at 90 % af 
verdens hajerne var forsvundet.

Jeg ved ikke om jeg her skriver til rette udvalg, men mener det må høre ind under fiskeri og retter derfor 
henvendelsen til udvalget herunder.

Jeg henvender mig fordi jeg ikke har kunnet finde Danmarks holdning til fiskeri af hajer med dette formål, 
og ønsker derfor at vide hvad Danmarks holdning er til dette emne, hvis Danmark har en holdning, national 
som international.

Hvis Danmark ikke har en holdning, er det så et emne man ønsker at have en holdning til? Og hvis hvilken 
holdning?

Jeg skal gøre opmærksom på at dette brev vil blive offentliggjort på min blog, da det er et emne der 
bekymrer mig meget og jeg mener det er af offentlig interesse, da det blev berørt i udsendelsen at det
muligvis kan få store konsekvenser for det globale miljø.

Med venlig hilsen
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